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Forum: Naturgruppen 
Tid: D.2. november 2022 kl. 17:30 – 19:30 
Sted: Rådhuset, mødelok. 2 

Deltagere: Arne Lie, formand (Friluftsrådets St. Vejleådal gruppe) 
Katrine Søbye, næstformand (Natur & Ungdom) 
Carsten Høyer (Dansk Ornitologisk Forening) 
Anne Wilms (Friluftsrådet) 
Hans Wernberg (Risby grundejerforening) 
Klaus Lythans (Danmarks Naturfredningsforening) 
Poul Evald Hansen (Danmarks Naturfredningsforening) (PE) 
Elisabeth Ellen Jensen (Stadion Parken) 

Gæst: Claus Rasmussen (medlem af KB – for Venstre) 

Afbud: Kristian Kvist (Naturstyrelsen – Vestskoven) 
Lars Clark (Grønne Familier) 
Sten-Erik Hansen (Danmarks Naturfredningsforening) 
Pernille Vesterløkke (Lange Eng) 
Jacob Ruskov-Nielsen (Albertslund kommune) 

Referent:  Anne Wilms 

Beslutningsreferent:  Jacob Ruskov-Nielsen 

Dagsorden: 

1) Godkendelse af dagsorden  
2) Bemærkninger til forrige referat 
3) Orientering fra formanden 

a) Toftekærgrøften 
b) Udsætning af geddeyngel i 3 regnvandsbassiner 
c) Ødelæggende landbrug 
d) Opdatering fra PFOS/PFAS gruppe 

4) Orientering fra forvaltningen 
a) Mødesag om kommunens forbehold overfor dyrehold 

5) Biodiversitetspuljen 2022/2023 - status 
6) Hvilke konsekvenser har de aktuelle kommunale besparelser/budget for natur og miljø til 2023 

(Poul Evald) 
7) Bekymringer angående udviklingen af naturen på Fængselsgrunden (Poul Evald) 
8) Nedsættelse af arbejdsgruppe: nedgravning af dele af Vestskovvej fra Herstedøstervej til O4 
9) Input til årsberetningen 
10) Nye medlemmer til NG 
11) Orientering fra medlemmer og foreninger 
12) Eventuelt 
13) Næste møde 
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1. Godkendelse af dagsorden  
Godkendt 
 

2. Bemærkninger forrige referat 
Arne og Katrine gør opmærksom på, at der ved punkt 1 på forrige møde IKKE var afstemning, men 
almindelig debat og der var overvægt af medlemmer, som var positive overfor løsningsforslag 1. 
 

3. Orientering fra formanden 
a. Toftekærgrøften 

Arne har arrangeret møde med HOFOR vedr. afledning af vand fra de nye bassiner i 
Egelundparken. 

b. Udsættelse af geddeyngel 
Arne ønsker undersøgt mulighederne for udsættelse af geddeyngel i 3 af kommunens 
regnvandsbassiner (Brillesøen, Roholmsøen og Stadionsøen). Der har tidligere været udsat 
geddeyngel i bl.a. Brillesøen med et positivt resultat (gedderne spiser skidtfiskene). Katrine 
tager kontakt til den nye fiskeklub i kanalen (ABC). NG kan ikke beslutte denne aktion, men 
kan anbefale til forvaltningen. 

c. Ødelæggende landbrug 
Høslæt i Kongsholmparken påvirker insektlivet kraftigt. NG har gentagne gange forsøgt at 
få en konstruktiv dialog med de involverede forvaltninger og Dyregården, men denne er 
igen gået i stå. NG har udbedt sig en oversigt over udløbsdatoer for de kvadrater, hvor der 
er EU støtte. Ved forrige NG møde orienterede forvaltningen om, at EU støtten vil blive 
søgt forlænget. NG undrer sig MEGET over ikke at være blevet hørt. Arne har arrangeret 
møde med Kristine Klæbel, Marie Guldborg, René B. Olesen og   Marianne Burchall 

d. Opdatering fra PFOS/PFAS 
Der er sendt spørgsmål til forvaltningen via officiel mail – der er ikke kommet svar indenfor 
de oplyste 10 arbejdsdage. 

 
4. Orientering fra forvaltningen 

Jacob syg – punktet udgår. 
 

5. Biodiversitetspuljen 2022/2033 - status 
Der er afsat over 100.000 Dkr til biodiversitet, og der er d.d. kommet opslag på kommunens 
hjemmeside, Facebook side og Instagram. Se mere her: https://albertslund.dk/nyheder/2021-
22/saa-er-der-aabent-for-albertslund-kommunes-nye-biodiversitetspulje. 

6. Konsekvenser af kommunale besparelser/budget for natur og miljø til 2023 (Poul Evald) 
Poul Evald ønskede debat (og fik det) om: 

a. Nedlæggelses af Naturvejlederen 
NG er enige om, at det er et kæmpe tab for kommunens børn og unge, at muligheden for 
højt kvalificeret læring om naturen forsvinder. Specielt med tanke på, at Albertslund var 
blandt finalisterne i Danmarks vildeste kommune. Arne skriver spørgsmål til forvaltningen 
vedr. NG’s bekymring for naturformidling til kommunens indbyggere. 

b. Nedlæggelse af stilling hos VMC pr. 2023-12-31 
Poul Evald udtrykte bekymring over dette. 

https://albertslund.dk/nyheder/2021-22/saa-er-der-aabent-for-albertslund-kommunes-nye-biodiversitetspulje
https://albertslund.dk/nyheder/2021-22/saa-er-der-aabent-for-albertslund-kommunes-nye-biodiversitetspulje
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c. Entre på Dyregården (i weekenden) 
Ingen kommentarer 

d. Langagergård 
Fortsætter med lokaler til bl.a. N&U og DN. 

7. Udviklingen af naturen på Fængselsgrunden (Poul Evald) 
Der er fældet en del af de store træer på Fængselsgrunden, hvilket har afstedkommet meget debat. 
Bl.a. har DN indsendt en klage. Claus Rasmussen viste tidslinie for hændelserne, kan findes her: 
https://dagsordner.albertslund.dk/vis/pdf/bilag/fb942d5e-bc26-4caf-8a77-
e2c5cb95252f/?redirectDirectlyToPdf=false 

8. Nedsættelse af arbejdsgruppe: nedgravning af dele af Vestskovvej fra Herstedøstervej til O4 
Arne ønsker en arbejdsgruppe, som skal belyse mulighederne for at overdække/nedgrave dele af 
Vestskovvej fra Herstedøster til O4. Arne bliver tovholder, Poul Evald og Carsten deltager. 

9. Input til årsberetningen 
Tages op til julemødet d. 30.november. 

10. Nye medlemmer til NG 
Ingen nye. 

11. Orientering af gruppens medlemmer 
DN:  Årsmøde d. 9. november kl. 19:00 på Langagergård. Mødet er åbent for alle og 

vil starte med et oplæg fra Stefan Springborg fra Naturstyrelsen. 
Poul Evald: Deltager i det nye Skovbrugerråd med første møde d. 30. november 2022. 
Hans Hans stopper i NG. 

12. Eventuelt 
Næste møde 30. november 2022 med spisning på Mosen. Tilmelding til Jacob. 

 
Forkortelser: 
PFOS/ PFAS En forkortelse for perfluorerede alkylsyrer 
VMC  Verdensmålscenteret 
KB  Kommunal bestyrelsen 
NG  Naturgruppen 
DN  Danmarks Naturfrednings Forening 
N&U  Natur & Ungdom 
O4  Motorringve 4


